
 

 

Aan leden van Provinciale Staten Noord-Brabant, 

 

 

 

Geachte Statenleden, 

 

Den Bosch – 14 juli 2016 - Het zal u niet ontgaan zijn dat 23 juni een ijsstorm in een deel van 

Brabant veel schade heeft aangericht aan huizen, maatschappelijke voorzieningen, openbare 

ruimte, stallen, kassen en gewassen. Voorzichtige schattingen van de schade lopen richting een 

paar honderd miljoen. Zeker als we daar de schade aan natuur en landbouwgewassen, die is 

ontstaan vanwege de overvloedige neerslag in de eerste drie weken van juni, bij optellen.  

 

We hebben als onderdeel van een brede coalitie 5 juli een petitie (zie bijlage) aangeboden aan de 

vaste Kamercommissie van Economische Zaken. In deze petitie constateren we dat er niet alleen 

veel schade is, maar ook sprake is van maatschappelijke ontwrichting. Mensen zijn getekend door 

stress en het gevoel van onveiligheid nu het dak wordt afgedekt met een plastic zeil en de 

onzekerheid voortduurt over uitbetalen van de schade door de verzekeringsmaatschappijen. Het 

gevecht over de definities en uitleg van de polisvoorwaarden tussen Kabinet, 

verzekeringsmaatschappijen en gedupeerden, draagt niet bij aan rust en vertrouwen. 

 

Kansen 

De ‘ramp’ biedt ook kansen. Kansen om via een gebiedsgerichte aanpak van onderop, in 

verrassende, nieuwe coalities en samenwerkingsverbanden, een paar stappen te zetten in de 

vitalisering van het platteland. Door bijvoorbeeld boer en burger te verbinden in een 

energiecoöperatie, door met het gebied na te denken over de beste plaats voor herbouw van 

gebouwen, kassen en stallen en daarmee een kwaliteitsimpuls te geven aan het buitengebied. 

  

Geen grote vergezichten en langdurige processen wat ons betreft, maar een aanpak van onderop 

met steeds kleine succesjes die energie genereren en zo bijdragen aan een vitale samenleving en 

nieuwe verbindingen en verfraaiing van Brabant. We refereren aan het gedachtegoed in de 

Startnotitie Provinciale Omgevingsvisie en uw bestuursakkoord waarin ook gesproken wordt over 

experimenten met gebiedsgericht nieuwe manieren van aanpakken van actuele vraagstukken; 

dichtbij de betrokkenen en met een faciliterende overheid.  

 

We willen u langs deze weg vragen in het debat met Gedeputeerde Staten over de aanpak van de 

actuele problemen in het getroffen gebied, ons voorstel te betrekken bij de beraadslagingen. We 

hechten zeer aan een gebiedsgerichte, pragmatische aanpak, met grote betrokkenheid van boeren 

en burgers, maatschappelijke organisaties en gemeenten, met als gezamenlijke doel: een vitaal 

platteland. 

 

We hebben ook een paar punten die we graag snel geregeld zouden willen zien. De vraag is of u dit 

ook in de beraadslagingen met GS wil meenemen. 

 

Asbest 

De kosten voor gedupeerden, boeren en burgers, waarvan het asbest dak door de ijsstorm is 

vernield, zijn enorm. Wij zien ondertussen de tarieven van de saneerders en dakdekkers stijgen. 



Maar met deze constatering zijn we er niet. We hebben oplossingen (financieringsmaatregelen), die 

we u mee willen geven voor de beraadslagingen: 

 Garantstelling en Borgstelling voor eigenaren van een asbest dak, 

 Aantrekkelijke Leningen of Groenfinanciering, 

 Extra subsidies om verduurzaming van daken mogelijk te maken (waaronder het opnieuw 

openstellen van de ‘asbest-eraf-zonnepanelen-erop subsidie’), 

 Stimuleringsregeling i.s.m. BOM, Energiefonds provincie, voor het opzetten van 

energiecoöperaties op basis van de Postcoderoos (regeling lokale/regionale 

energievoorziening, zonnepanelen op duurzame boeren daken),  

 Snelle asbest sanering van de daken. 

Kwaliteitsslag 

Verder willen we u vragen te bevorderen dat verzekeringspenningen en provinciale middelen 

aangewend kunnen en mogen worden om met het herstel van gebouwen tegelijkertijd een 

kwaliteitsslag te maken door:  

 Een gebiedsgericht proces op te zetten voor saneren (ontstenen en ontasbesting) van oude 

beschadigde stallen en schuren in de door de supercell getroffen gebieden (Asten, 

Someren, Deurne, Leende, Bergeijk, Luijksgestel), 

 Extra middelen in te zetten voor sanering van verouderde glastuinbouwbedrijven 

(concentratiegebied Hazeldonk en Waardjesweg) door afwaarderen van de grondprijs, 

zodat kwekers hun toekomstplannen kunnen bijstellen. 

 

We wensen u veel wijsheid in de besluiten die genomen moeten worden om burgers, gemeenten, 

maatschappelijke organisaties, ondernemers en boeren niet in de kou te laten staan. 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Hans Huijbers 

Voorzitter ZLTO 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bijlage: Petitie Wateroverlast en IJsstorm Zuidoost Nederland 


